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Naša beseda Ijubiteljev
Kot vsako kulturno detovanje in dogajanje tudi

Ijubiteljsko ne more in ne sme bitizaprto v lastne
okvire in bitl samo sebi cilj. Prav zato je eno
temetjnih vprašanj prikazovanje Ijubitetjske kul-
ture širšemu krogu fjudi. Prikazovanje dosežkov
širši publiki pa ni le ena najmočnejših spodbud
za zmeraj boijše delo, temveč najvišji smoter
vsakršnega kulturnega deiovanja sptoh.

Ker imamo v občini
Ljubljana Center kar lepo
število ljubitdjskih kultur-
nih društev, ki po svoji
kvaliteti krepko presegajo
Jokalne meje naše občine,
smo se ustavili pri vpraša-
nju revijalniH prikazov lju-
bitetjskjh dosežkov v obli-
ki srečanj, matinej, razstav
in dosežkov šolskih kultur-
nih društev, ki nosi na
predlog ZKOS skupno ime
»Naša beseda«.

Sekretar ZKO Ljubljana
Center Miro Kokal nam je
povedal, da se pod tem na-
slovom »skrivajo« prav vsa
srečanja mladinskih sku-
pin vseh zvrsti, prav tako
pa tudi Ijubiteljskih sku-
pin odraslih. V ta okvir so-
di sedaj iudi » Vaša matine-
ja« in »Vaša razstava«. Ce
naredimo kratek pregled
čez prvih šest mesecev le-
tošnjega leta, se je zvrstilo
v tem času 9 »matinej« in 3
»razstave«.

V okviru »Vaša matine-
ja« smo se letos srečali z
LiUtkovnim gledališčem
Ljubljana in sicer s Ko-
zfovsko sodbo v Višnji go-
ri: z gledališko skupino OŠ
Tone Tomšič ob prazniku
OF; srečali smo se z lut-
kovno skupino Pionirske-
ga doma iz Ljubljane v im-
provizaciji o Sinjebradcu;
pa z AFS »France MarolU;
srečali stno se tudi z Jutkar-
jem Cvetom Severjem in s
poezijo študentov medici-
ne, ter z vokalnim oktetom
Bori in na koncu z gledali-
ščem Madek Luka in njiho-
vo Mačjo zgodbo. V okviru
»VaSe razstave« pa smo po-
slušah predavanje dr. Kse-
nje Rozman na temo Ame-
rišM muzeji in galezije; sre-
čali smo se s Petkovškovo
slikarsko izkušnjo ter s
predavanjem dr. Damjana
Prelovška na temo Bene-
šJd baročni arhitekt Gior-
gio Massari.

Glede na celotni pro-
gram naj bi predstavili v
okviru »Vaše matineje« 20
piireditev, razstavpa naj bi
bilo šest; vendar pa je tre-
ba povedati, da matinej v
nobenem primeru ne bo
mogoče narediti 20, ker
straški že nekaj zadnjih let
rastejo bolj kot sredstva, ki
jih zato na/nenja Ijubljan-
skat kultuma skupnost
Kar predvideva finančni
načrt, pokrije namreč šele
polovico stroškov. Da bi
Gstala revijalna srečanja
kljub finančnim težavam
lahko izvedli, jih večino
preusmeijajo v mestno gle-
dališče, in sicer ob nede-

Ijah dopoldne, ker se stro-
ški tako občutno zmanjša-
jo, zasedenost je kljub te-
mu 95-odstotna, saj imajo
svojo stalno publiko. Dru-
gače povedano: mladina
kot reden obiskovalec teh
predstav n& bo nič prikraj-
šaita saj bo kljub zmanjša-
nemu števUu »VaSih mati-
nej« videla druge predsta-
ve in srečanja, ki pač ne
sodijo v okvir »Vaše mati-
neje«, zato pa niso nič
manj kvalitetna in zanimi-
va. Ravnokar se je začelo
srečanje gledaliških in lut-.
karskih skupin, srečanje
instrumentalnih in plesnih

• skupin pa bo zaradi zase-
denosti dvorane jeseni.

Kot smo že poročali je bilo
srečanje mladih pevcev že
letos aprila v Festivalni
dvorani. Tako se stvari
kljub finančnim težavam
razvijajo in odvijajo, k te-
mu pa prav gotovo pripo-
more tudi dejstvo, da smo
materialne stroške, to so
npr. sredstva za informa-
tivne letake, plakate in
drugo, zmanjšali za več kot
polovico.

Kakšne ukrepe še pre-
dvidevajo za nadaljnji
uspešen razvoj Ijubiteljske
kulture?

Poleg smotme izrabe
sredstev in skrbi za dodat-
ne vire sredstev na temelju
svobodne menjave dela je
treba velikoskrb posvetiti
dvigu kakovosti in množič-
nosti Ijubit&ljske kulture s
posebnim poudarkom na
povezovanju poklicnih
strokovnjakov z amater-

' skimi skupinami, pa na-
daljnjemu poglabljanju po-
vezovanja in dogovaTJanja
med ljubiteljskhni družtvi
in skupinami za večje
vključevanje ljubiteljske
kulture v žirše družbeno
politične akcije in manife-
stacije; in končno, kar je
morda najvažnejše, poglo-
biti je treba idejno in estet-
sko izobraževanje mladine.

»Za konec naj pouda-
rim«, je dejai Miro Kokal,
da smo z novimi merili za
vrednotenje tjubiteljske
dejavnosti, ki smo jih spre-
jeli v naši občini, letos na-
redili velik korak naprej,
saj merila bolj kot katera-
koli prej temeliijo in spod-
bujajo kvaliteto. Pra\*to pa
so naša mnoga zares kvali-
tetna ljubiteljska društva
pogrešaia«.


